
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 3. februar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 757 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 757:  

”Vil ministeren, jf. SUU alm, del – bilag 235, fremadrettet sikre, at folketingsmedlem-

mer får svar på de spørgsmål, som de rejser i deres folketingsarbejde?” 

 

Svar: 

Der skal ikke herske tvivl om, at folketingsmedlemmer skal have adgang til informa-

tion, som gør dem i stand til at kontrollere regeringen og på et oplyst grundlag be-

dømme regeringens beslutninger. 

 

Det var en særlig situation, at der i efteråret blev udarbejdet en dybdegående udred-

ning af forløbet omkring nedlukningen i foråret 2020. Derfor vil jeg også i dette svar 

henvise til udredningen ”Håndteringen af COVID- 9 i foråret ”, hvor der er en til-
bundsgående beskrivelse af forløbet. 

 

Det er vigtigt at understrege, at folketingsmedlemmer også fremadrettet skal have 

tilfredsstillende svar på de spørgsmål, som stilles til ministrene. Det gælder naturlig-

vis også spørgsmål, der stilles på sundhedsområdet. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Rasmus Ettrup Due 
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